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 آفــت یک اتفاق ویــژه وقتی 
است که به یک عادت تبدیل 
می شــود. انــگار فقط مرگ 
یک یا چند نفر تراژدی است 
و بعــد از آن ماجرا بــه روال 
عادی برمی گردد و بقیه از قلم 
می افتند و عادی می شــوند. 
2هفته متفاوت را با 2مناســبت مهم پشت سر گذاشتیم و 
فرصت نشد تمام و کمال روایت را درباره آن ها تمام کنیم، 
درحالی که بخش عمده جمعیت محله ما را شامل می شوند. 
می ترسم این هفته هم بگذرد و   بحرانی بودن شرایط برای این 

گروه ها هشدار داده نشود؛ کودکان و سالمندان.
چند هفته بی نتیجه پیگیری گفت وگو با کارشناسان بهداشت 
پایگاه های محله را پشت سر گذاشتیم. علت مخالفت و 
سخت گیری پایگاه ها را برای مصاحبه با رسانه ها نمی فهمم. 
از هفت خان رستم گذشــتن برای گفت وگو با کارشناس 
نماینده بهداشت برایم توجیه پذیر نیست، آن هم در ایامی 

که این ارتباط باید مستمر، دائم و آموزشی باشد.
هراندازه که به موضوع های آموزشــی شبکه های مجازی 
توانمند و مسلط باشــیم، نیاز به ارتباط تنگاتنگ با مراکز 
بهداشــتی داریم و این رابطه باید مستقیم و رسانه ای باشد 
و چه تریبونی بهتر از صفحات محلــی؟! باید یک بحران 
یا فاجعه رخ بدهد که همه دســت به دســت هم بدهیم و 
کاری کنیم، یا به جای حل مشــکل و تدبیر برای داشــتن 
فرداهای بهتر، مدام تــوپ را در زمین دیگران بیندازیم و از 
سر خودمان باز کنیم .نوک پیکان و هشدار درباره بحرانی 
بودن شرایط متوجه همه شــهروندان و ساکنانی است که 
در این محلــه زندگی می کنند و بیم بیمــاری همه آن ها را 
داریم و آرزوی سلامتی شان را، اما با توجه به در پیش بودن 
سرما و شرایط ســخت پاییز و زمستان در راه، خردسالان و 
سالمندان و افراد بیمار بیشتر در معرض تهدید هستند و این 
موضوع رســالت پایگاه های بهداشت را سنگین می کند، 
چه به لحاظ شناســایی و زیر پوشــش گرفتن آن ها و چه از 
نظر آموزش همه شهروندان که آن ها هم باید متوجه سختی 

شرایط کنونی باشند.
 هیچ مرکزی آمار رسمی مبتلایان به بیماری کرونا را اعلام 
نکرده اســت، اما شــواهد موجود نمایانگر این است که 
اوضاع بر طبق مراد نیســت و باید ملاحظه کنیم. من، تو و 
همه آن هایی که داریم در این وضعیت خاص کنار هم زندگی 
می کنیم و سلامت عزیزمان برایمان دغدغه شده است .قبول 
کنیم همگی ما در چرخه معیــوب لج بازی گیر افتاده ایم و 
نمی خواهیم آن را بپذیریم و باورش کنیم. نمی دانیم قربانی 
درجه اول این لج بازی شــاید ساکن چند خیابان پایین تر و 
چند محله بالاتر باشد، اما آخرش دامن خودمان را می گیرد. 
قبول نداریم بخش اصلی این آلودگی که به بیماری ها دامن 
می زند، ناشــی از رفتارهای غیراصولی و شهروندی خود 
ماست. عزیز شــهروندی که برایت اهمیت ندارد ماسک 
استفاده شده خود را کجا و چطور باید معدوم کنی و به این 
فکر نمی کنی! وقتی تو به حفظ جان دیگری فکر نمی کنی، 

دیگران هم برایشان سلامتی تو مهم نیست.
هنوز هــم در محدوده های پرتردد مفتــح و وحید حاضر 
نیستیم پیه استفاده از وسایل نقلیه عمومی  ، آن هم با رعایت 
و حفظ نکات بهداشتی، به تن بمالیم تا آلودگی کمتر شود. 
برایمان مهم نیســت این آلودگی قبل از هرچیز ســلامت 
مادر و فرزنــد خودمان را به خطر می انــدازد تا دیگران. ما 
قربانیان لج بازی هایمان شده ایم. هرکاری می کنیم، دست 
از لجاجت ها و اشتباه هایمان برنمی داریم و نمی خواهیم 
کمی از این مواضع کوتاه بیاییم، حتی برای حفظ سلامتی 
همشهری و هم محله ای مان. اولین قدم های مؤثر را خودمان 
برداریم، به خصوص در حوزه کودکان و سالمندان که درگیر 
شدن سلامتشان با فاجعه همراه است. لطفا کمی رعایت 

کنیم.

دریافتی

امســال عــزاداری مراســم 
کرونایــی اوضــاع بهدلیــل
حالوهــوایمتفاوتــیداشــت،
ــالهای ــد.س ــلنش ــاتعطی ام
پیــشدرایــنایــاممشــتاقان
امــامرضــا(ع)خــودرابــه
هیئتهــامیرســاندندتــاازحالوهــوایحســینیو

امــامرضایــیبیبهــرهنماننــد،امــاامســالعشــق
ــامرضــا(ع)نگذاشــت ــدا...وام ــهاباعب خراســانیهاب
بــهایــنایــامبیتفــاوتباشــندوســالروزشــهادت
ــا ــامشــارکتمســجدامــامرضــا(ع)ب امــامرضــا(ع)ب
پیــادهرویبــزرگرضویــونهمــراهبــودوازچهــارراهبــرق
تــاحــرممطهــرانجــامشــد.درایــنمراســم۵۰۰ماســک

ــد. ــعش ــرکتکنندگانتوزی ــنش بی

  از آنجــا که رویکرد 
مدیریت شــهری در 
دوره پنجــم شــورا، 
»شهری برای همه« 
اســت، تغییر نگاه از 
ســمت پروژه های 
بزرگ مقیاس به ســمت پروژه های محله ای سوق 

پیدا کرده است.
طرح های کوچک مقیاسی که در قالب پروژه های 
توســعه محله دنبال می شــود، شــامل اقدامات 
متعددی است که در گام ســوم اجرا 450میلیون 
تومان اعتبار را برای آبادانی به خود اختصاص داده 
و سعی شده است تا اندازه ای در حل مشکلات آن 

محله گره گشا باشد.
گام ســوم طرح محله ما در فجــر، پنجتن، پنج تن 
آل عبا و کوی مهدی منطقه درحالی برداشته شد که 
هفته گذشته در جلسه ای با حضور نمایندگان طرح 
محله ما، معاون اجرایی منطقه و رؤســای نواحی 
سه گانه در شهرداری منطقه نقاط ریزودرشت طرح 

را بررسی کردند.
حامد سرچاهی، سرپرست طرح محله ما در محله 
پنجتن، در این نشســت گفت: پروژه های توسعه 
محلی باید ۳شاخص محله ای بودن، دخیل بودن 
شــهروندان در انتخاب پروژه و مشــارکت آن ها 
در اجرای پروژه را داشته باشــند. از آنجا که فرایند 
موفقیت این پروژه ها نیازمند ارتباط تنگاتنگ مردم 
اســت، از طریق مصاحبه های مردمی و نصب بنر 

تلاش شد تا با مردم ارتباط گرفته شود.
وی با اشاره به این موضوع که محله به لحاظ سرانه 
فضای ســبز باتوجه به بوســتان های تازه احداث 
شــده، کمبودی ندارد، نبود امنیــت را در پارک ها 
به عنوان یکی از دغدغه های مردمی محله پنجتن 

مطرح کرد.
کمبود پارکینگ های عمومی موضوع دیگری بود 
که ســرچاهی به آن پرداخت و ادامه داد: شلوغی و 
ترافیک محدوده پنجتن موجب تنش زیادی شده 
است و به همین علت مردم تقاضا می کنند در این 
طرح زمینی را به ساخت پارکینگ اختصاص دهیم. 
خیابان پنجتن به دلیل تردد زیاد موتورسواران و نبود 
پلیس راهنمایی ورانندگی، نظارت دســتگاه های 
مربــوط را می طلبد. البته بازســازی و نوســازی 
پیاده روهای خیابان پنجتن، ایجاد ایستگاه اتوبوس 
و جانمایی ســطل زباله در بــازار پنجتن از دیگر 

مطالبات مردم است.
مهندس احمــد قربانزاده، معاون فنــی و اجرایی 
منطقه، هم در پاسخ به این درخواست ها گفت: با 
لکه گیری و مرمت موردی پیاده روها موافق هستم، 
اما روند پیاده روســازی انجام شده است. حدود 
500ســطل زباله آماده اســت، اما کسی از کسبه 
و ساکنان با جانمایی سطل مقابل مغازه و منزلش 

موافقت نمی کند.

چارهاندیشیبرایفضایسبز
دکتر بداغ آبادی، سرپرست این طرح در محله فجر، 

هم مهم ترین مطالبه و درخواســت مردم را تأمین 
فضای سبز دانســت و گفت: محله فجر به لحاظ 
استقرار مراکز درمانی مثل بیمارستان هاشمی نژاد 
و امام حسین)ع( یکی از پرترددترین مکان هاست 
و تراکم جمعیتی و همچنین دوربودن بوستان بسیج 
به ویژه برای سالمندان و توان یابان، ایجاب می کند 

که چاره ای برای فضای سبز محله بیندیشیم.
وی افزود: طبق نظرســنجی ها، پیاده روســازی 
در ابــوذر و صاحب الزمان)عــج( از دیگــر 
درخواست های مردمی اســت. همچنین تأمین 
تجهیزات و مبلمان در پیاده روهــای میثم تمار از 
پرتعدادترین خواســته های مردمی است. کمبود 
روشنایی یکی دیگر از مشکلات این محدوده است 
که البته تمام این معضل به تأسیسات ربط ندارد و 
بخشی از مشکل روشنایی معابر با هرس درختان 
برطرف می شود .آب گرفتگی خیابان ابوذر غفاری 

هم جزو درخواست های مردم است.
مهندس قربانزاده هم در پاسخ گفت: مشکل ابوذر 
شاید جمع شدن آب باشــد، آب گرفتگی نداریم. 
درباره فضای سبز هم دنبال زمین مطلوب  هستیم 

که چنین موقعیتی در محدوده جنوبی نیست.
بــا این توضیــح معاون امــور اجرایــی، رجبی، 
نایب رئیس شــورای اجتماعی فجــر، گفت: در 
لچکی میدان فجر فضایی اســت که می توان آن را 
به فضای ســبز اختصاص داد. جای خالی فضای 
ســبز را باتوجه بــه کمبود زمین و فضــا می توان با 

گلدان باغچه ها حل کرد.

در جلسه مدیران شهرداری با سرپرستان اجرای طرح «محله ما» در ۴محله منطقه مطرح شد

توسعه 4محله در طرح هاى كوچك مقياس

بيم سلامت كودكان و 
سالمندان

اکران پرچم های قرمز و مشکی 
در مسیر تشرف به حرم

به قلم دوربین

حرف  اول

 پياده روى رضويون 

در سوگ شهادت هشتمين امام

ندا معصوم

در لچکی 
میدان فجر 
فضایی است که 
می توان آن را 
به فضای سبز 
اختصاص داد

معصومه فرمانی کیا 
دبیر شهرآرامحله


